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سخنگو و دبیر هیئت دولت با اشاره به اظهارنظر 
هیئت تطبیق مجلس پیرامون مصوبه ارزی دولت 
گفت: اجرای قانون و رفتار قانونمند از افتخارات 
این دولت اســت؛ مصوبه دولت در خصوص نرخ 
تســعیر ارز جهت محاسبه خوراک و محصولات 
شــرکت های پالایش نفت و پتروشیمی هم در 
چارچوب قانون تنظیم شده و مغایرتی با قوانین 

مصوب مجلس محترم ندارد.
علی بهادری جهرمی درباره  اظهارنظر هیئت تطبیق مجلس 
پیرامون مصوبه ارزی دولت و در توضیح بیشــتر این موضوع 
گفت: نرخ سامانه معاملات الکترونیکی )ای تی اس( نتیجه 
مطالعات ارزی انجام شــده در سامانه نیما است و این عبارت 
مغایرتی از جهت محاسبات با بند )ص( تبصره )۱( قانون بودجه 

سال ۱۴۰۱ ندارد.
سخنگوی دولت تاکید کرد: علاوه بر این، اظهارنظر هیئت 
تطبیق مجلس، به اســتناد قانون بودجــه ۱۴۰۱ بعد از اتمام 
سال، عملًا بلاوجه است چراکه مصوبه مزبور اجرا شده است 

و نمی توان معاملاتی را که بر مبنای مصوبه قانونی انجام شده، 
ابطال کرد.

دبیر هیئت دولت ادامه داد: در قانون بودجه امسال نیز بر خلاف 
بودجه سال گذشته تأکیدی بر نرخ سامانه معاملات الکترونیکی 
نشده است و مصوبه مجلس در این مورد به لحظ ایراد هیئت 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام حذف شده است. 
لذا از این جهت هم اظهارنظر هیئت تطبیق مستند قانونی ندارد.
وی با بیان این که مهار تورم مأموریت و برنامه اصلی دولت 
است و انجام این مأموریت بدون کنترل و مهار نرخ ارز امکان 
پذیر نخواهد بود، گفت: طبیعتاً عبارت »شناور مدیریت شده« 
که در قانون احکام برنامه دائمی برنامه های توسعه ذکر شده 
است، بار معنایی و حقوقی دارد و به معنای رهاشدگی بازار ارز 
نیست؛ مصوبه دولت هم در همین راستا و برای مدیریت بازار 

ارز بوده است.
بهادری با بیان این موضوع که نرخ تسعیر یک نرخ حسابداری 
است و در سال های گذشته هم از سوی بانک مرکزی تعیین 
می شده است، گفت: دولت و بانک مرکزی بارها اعلام کرده اند 

که قیمت های جعلی و ساختگی کانال های تلگرامی و بازار غیر 
رســمی را به رسمیت نمی شناسد؛ دلالان نباید برای بازار ارز 

نرخ سازی کنند و این نرخ مبنای محاسبه رسمی قرار گیرد.
وی گفت: برنامه دولت به ویژه درســال مهار تورم و مقابله با 
جنگ اقتصادی دشمن، پیشگیری و خنثی نمودن توطئه های 
دشمنان با ثبات بخشی به بازار و پیش بینی پذیر نمودن آن برای 
فعالان اقتصادی اســت. در این مأموریت مهم انتظار از سایر 
دستگاه ها و رسانه ها این است که با دولت در جهت مدیریت 

صحیح بازار ارز همکاری نمایند.
ســخنگوی دولت با اشاره به اینکه در تصمیمات ارزی باید 
جوانب مختلف موضوع ســنجیده شود، گفت: مصوبه دولت 
که مبتنی بر قانون بوده است، زمینه ورود ارزهای صادراتی به 
چرخه اقتصاد در عین توجه به تعیین نرخ منطقی برای فعالان 
اقتصادی و ایجاد انگیزه برای تولیدکنندگان را فراهم می کند. 
رهاشدگی بازار ارز علاوه براین که برخلاف قانون است، موجب 
می شود ارزهای صادراتی به چرخه اقتصاد بازنگردد و به تورم 

دامن بزند.

بهادری جهرمی:

مصوبه دولت در خصوص نرخ تسعیر ارز قانونی است
 رئیسی قانون نقل و انتقال

 سوابق بیمه بازنشستگی را ابلاغ کرد
رئیس جمهور در نامه هایی جداگانه سه قانون مصوب مجلس را برای اجرا به 

دستگاه های مربوطه ابلاغ کرد.
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در اجرای اصل ۱23 قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران »قانون نقل و انتقال سوابق بیمه یا کسور بازنشستگی بین صندوق های بازنشستگی و 
تجمیع سوابق بیمه ای اشخاص« را که در جلسه علنی دوشنبه ۱۱ اردیبهشت ۱۴۰2 مجلس 
شورای اسلامی تصویب و در تاریخ ۱3 اردیبهشت به تایید شورای نگهبان رسیده، برای اجرا 
به ســازمان برنامه و بودجه کشور، سازمان اداری و استخدامی کشــور و وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی ابلاغ کرد.رئیسی همچنین »قانون سند الحاقی )پروتکل( تمدید موافقتنامه موقت 
تشکیل منطقه آزاد تجاری بین جمهوری اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا و دولت های 
عضو« را که در جلسه علنی سه شنبه ۱2 اردیبهشت ۱۴۰2 مجلس شورای اسلامی تصویب و در 
تاریخ 2۰ اردیبهشت به تایید شورای نگهبان رسیده، برای اجرا به وزارت صنعت، معدن و تجارت 
ابلاغ کرد.با توجه به اصل ۱25 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، اجرای مفاد موافقتنامه 
منوط به انجام تشریفات مندرج در ماده ۱ موافقتنامه یاد شده می باشد.به گزارش تسنیم،همچنین 
رئیس جمهور »قانون سند الحاقی )پروتکل( اصلاحی موافقتنامه بین دولت جمهوری اسلامی 
ایران و دولت جمهوری عراق به منظور اجتناب از اخذ مالیات مضاعف و تبادل اطلاعات در مورد 
مالیات های بر درآمد و سرمایه« را که در جلسه علنی سه شنبه ۱2 اردیبهشت ۱۴۰2 مجلس 
شورای اسلامی تصویب و در تاریخ 2۰ اردیبهشت به تایید شورای نگهبان رسیده است، برای 
اجرا به وزارت امور اقتصادی و دارایی ابلاغ کرد.با توجه به اصل ۱25 قانون اساسی جمهوری 
اسلامی ایران، اجرای مفاد موافقتنامه منوط به انجام تشریفات مندرج در ماده )ماده 28 اصلاحی( 

موافقتنامه یاد شده می باشد.

شهرهای کوچک پرچمدار گرانی مسکن
رشد اجاره در شهرهای کوچک نسبت به شهرهای بزرگ و متوسط در مناطق 

شهری بیشتر بوده است.
رشد اجاره بها در شهرهای کوچک از شهرهای بزرگ بیشتر است. نتیجه بررسی  وضعیت بازار 
مسکن و اجاره در بازه ۱۷ سال گذشته )فروردین ۱38۴ تا فروردین ۱۴۰۱( نشان می دهد، به 
رغم اینکه رشد قیمت مسکن از رشد اجاره بها در 28 مرکز استان کشور بیشتر بوده است اما این 
رخداد در سه مرکز استان برعکس گزارش شده است. در عین حال، نتیجه بررسی های وضعیت 
این دو بازار از سال ۹۹ تا کنون نیز حاکی از آن است که رشد اجاره در شهرهای کوچک نسبت 

به شهرهای بزرگ و متوسط در مناطق شهری بیشتر بوده است.

 ساماندهی وضع معیشت مولفه ای مهم
 برای افزایش مشارکت در انتخابات است

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: از نظر بنده 
بهبود وضعیت معیشتی مردم نکته مهمی برای افزایش مشارکت مردم در 
انتخابات اســت و از سوی دیگر حضور سلایق مختلف سیاسی در عرصه 

انتخابات نیز در افزاش مشارکت موثر خواهد بود.
جلال رشیدی کوچی درباره ضرورت مشارکت مردم در انتخابات بیان کرد: نکته ای که باید به 
آن توجه شود تا مردم پای صندوق های رای بیایند این است که مجلس و دولت باید در کوتاه 
مدت بتوانند وضعیت معیشت مردم را سامان دهند، خارج از این هرچه صحبت های سیاسی 
شود از نظر بنده خیلی صحبت های دقیقی نیست چراکه امروز مردم از لحاظ معیشت در سختی 
هستند.نماینده مردم مرودشت در مجلس، در ادامه با بیان اینکه امید مردم به این دولت و مجلس 
بود که بتوانند وضعیت معیشت آنان را سامان دهند اما در عمل این اتفاق آنطور که باید نیفتاده 
است،  اظهار کرد: از نظر بنده بهبود وضعیت معیشتی مردم نکته مهمی برای افزایش مشارکت 
مردم در انتخابات است. در کنار توجه به معیشت، مسائل دیگری در مشارکت مردم در انتخابات 

موثر است مثلا سلایق مختلف سیاسی در عرصه انتخابات حضور پیدا کنند.
رشیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا، تصریح کرد: بنده معتقدم اگر وضعیت معیشت و اقتصاد 
مردم بر همین روال بماند و یا اگر بدتر شود، ما هرچقدر هم که فضای سیاسی را برای کاندیداها 

و جریان های مختلف سیاسی باز کنیم، به نتیجه ای نخواهیم رسید.

پیمان پاک اعلام کرد
 واردات ۱ تن شمش طلا به کشور 

در قالب بازگشت ارز صادرات
رئیس سابق سازمان توسعه تجارت از ورود یک تن شمش طلا به کشور طی 

سه ماه گذشته در قالب بازگشت ارز صادرات خبر داد.
رئیس سابق سازمان توسعه تجارت از ورود یک تن شمش طلا به کشور طی سه ماه گذشته 
در قالب بازگشت ارز صادراتی صادرکنندگان خبر داد. بر اساس تصمیم دولت، صادرکنندگان 

می توانند به ازای تعهد ارزی خود مبنی بر بازگشت ارز صادرات، شمش طلا وارد کنند.
به گزارش تسنیم،پیمان پاک در فضای مجازی نوشت: »با همراهی بانک مرکزی طی سه 
ماهه گذشته بیش از یک تن شمش طلای استاندارد در قالب بازگشت ارز صادرکنندگان خرد به 
کشور وارد شده است. این عدد طی 3 سال گذشته تنها 8۰ کیلوگرم بوده است. تسهیل شرایط 

بازگشت ارز در شرایط فعلی بهترین را خنثی سازی تحریم هاست.«

جلسه ویژه ای با وزرا و مسئولان دستگاه های 
مربوطه برای حل معضل نان برگزار می شود

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از برگزاری جلسه ای با 
حضور وزرا و مسئولان مربوطه برای حل معضل توزیع نان و صف های طولانی 
ناشی از آن، خبر داد و گفت: اصلاح یکباره سهمیه آرد باعث این اختلال شده 

است.
 وحید جلال زاده  ضمن عذرخواهی از مردم عزیز به خاطر رنج و زحمتی که در روزهای گذشته 
به جهت کمبود نان و صف های تشکیل شده متحمل شدند، گفت: اصلاح یکباره سهمیه آرد 
اســتان دلیل ایجاد صف های طولانی نان است. نماینده مردم ارومیه در مجلس با اشاره به 
مشکلات و اقدامات صورت گرفته جهت برطرف کردن این موضوع گفت: در تماسی که روز 
گذشته با مسئول طرح هوشمند سازی در وزارت اقتصاد داشتم قرار شد اصلاح سهمیه نان به 
تدریج صورت گیرد.به گزارش خانه ملت؛ رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در پایان با تاکید بر اینکه این مشکل علاوه بر استان آذربایجان غربی در برخی استان های دیگر 
نیز به وجود آمده است، خاطرنشان کرد: روز شنبه و در جلسه ای که با وزرا و مسئولین مربوطه 
و دستگاه های دخیل در این امر خواهم داشت، به موضوع توزیع نان در سطح ملی رسیدگی 

خواهد شد.

اشتغال خالص سال گذشته فقط ۲۶۸ هزار نفر  
خبری از ۱ میلیون شغل نبود!

مرکز آمار نتایج اولیه طرح آمارگیری نیروی کار سال ۱۴۰۱ را منتشر کرد.
بر این اساس مشارکت اقتصادی برابر ۴۰.۹درصد بوده که نسبت به سال ۱۴۰۰ بدون تغییر 
بوده است.به  گزارش اقتصاد آنلاین، بیکاری جمعیت ۱5ساله و بیشتر هم برابر ۹درصد بوده که 
کاهش ۰.2درصدی نسبت به سال ۱۴۰۰ داشته است. نسبت اشتغال جمعیت ۱5ساله و بیشتر 
برابر 3۷.2درصد بوده که این هم نســبت به سال ۱۴۰۰ تغییر نکرده  و در مجموع به صورت 

خالص فقط 2۶8هزار شغل جدید ایجاد شده است.

حقوق ها با سطح تورم همخوانی ندارد
عضو کمیسیون کشاورزی در مجلس گفت: متاسفانه دخل و خرج مردم با 
همخوانی ندارد چراکه افزایش حقوق ها در ســال جدید افزایش ناچیزی 

داشتند و قیمت ها افزایش قابل ملاحظه در همین ابتدای سال داشتند.
غلامرضا نوری قزلجه با اشاره به افزایش قابل توجه قیمت کالاهای اساسی، خودرو، هزینه 
حمل و نقل، مســکن و...  از ابتدای سال جاری در حالی که حقوق کارمندان صرفا 2۰ درصد 
افزایش داشته است، گفت: متاسفانه دخل و خرج مردم با همخوانی ندارد چراکه افزایش حقوق ها 
در سال جدید افزایش ناچیزی داشتند و قیمت ها افزایش قابل ملاحظه در همین ابتدای سال 
داشتند، هرچند شخصا پیشنهاد افزایش حقوق ها در قانون بودجه دادم اما این پیشنهاد به سرانجام 
نرســید، این در حالی اســت که دولت مدعی مردمی کردن تمامی امورات است اما اقدامات 
اقتصادی آن ها عموما خلاف میل مردم رقم خورده است.نماینده مردم بستان آباد در مجلس 
شــورای اسلامی با بیان اینکه متاسفانه تاکنون تمامی سیاست ها و برنامه های دولت به ویژه 
در حوزه اقتصاد و معیشت مطابق خواسته مردم نبوده است، افزود:  متاسفانه میزان حقوق ها با 
سطح تورم موجود در کشور همخوانی ندارد این در حالی است که دولت در موضوعاتی که خود 
مسئولیت صفر تا صد قیمت گذاری آن را دارد خود خواسته و داوطلبانه قیمت ها را بسیار بالاتر از 
نرخ تورم پیش  بینی شده توسط خودشان و افزایش 2۰ درصدی حقوق ها،بالا برده است.عضو 
کمیسیون کشاورزی، آب، محیط زیست و منابع طبیعی در مجلس در گفت وگو با خانه ملت ادامه 
داد:به نوعی دولت در حوزه های که خود مستقیما در آن دخیل است پیش گام در افزایش تورم 
شده در حالی که باید تورم را کنترل کند بنابراین شعار سال در حد بنرهای تبلیغاتی در سطح شهر 

باقی مانده چراکه دولت خود در افزایش تورم پیش قدم است.

اخبار کوتاه 

سخنگویی کمیسیون کشاورزی مجلس 
خاطر نشــان کرد: سرپرست وزارت 
کشاورزی باتوجه به مسائل مطرح شده 
در اتحادیه تولیدکنندگان مرغ گوشتی، 
قول داده اند که دیگر مرغ وارد کشــور 
نشود؛ مشــروط بر اینکه آنها مرغ را 
با نرخ مصوب یعنی کیلویی 73 هزار 

تومان توزیع کنند.
ذبیح  الله اعظمی ساردویی  با اشاره به آخرین 

نتایج جلسه کمیسیون کشاورزی مجلس با سرپرست وزارت کشاورزی، گفت: 
موضوعاتی چون تلاطم در بازار جوجه یک روزه، تولید و توزیع مرغ و گوشت 
و .... به بحث گذاشته شد؛ در این جلسه که تولیدکنندگان نیز حضور داشتند 
در نهایت تصمیم گرفته شــد که با هدف حمایت از تولید داخلی واردات مرغ 

ممنوع شود.
سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس ادامه داد: آقامیری سرپرست وزارت 
کشــاورزی موافقت اولیه خود در زمینه واردات نهاده و توزیع از سوی بخش 
خصوصی را اعلام کرده اســت اما تا عملیاتی شدن این مهم فاصله زیادی 
داریم. اگر قرار باشــد نهاده دامی از سوی بخش خصوصی وارد شود رانت از 
بین خواهد رفت اما در ازای آن بخش خصوصی باید متعهد شود با قیمتی که 
دولت تعیین می کند جوجه یک روزه و مرغ را توزیع کنند تا دیگر شاهد چنین 

مشکلاتی در بازار نباشیم.
نماینده مردم جیرفت قیمت گذاری دستوری را یکی از عوامل برهم زدن نظم 
بازار مرغ عنوان کرد و افزود: زمانی مشکل پیش می آید که عده ای  ارز دولتی 
دریافت  و اقدام به واردات کنند این افراد چندان دغدغه تولید ندارند و برای آنها 
اهمیت ندارد که چه بلایی ممکن است بر سر تولید داخلی آورده شود و بدون 

توجه به تولید داخلی اقدام به واردات مرغ از ترکیه می کنند.
اعظمی ساردویی با بیان اینکه از هفته پیش رو مرغ از ترکیه وارد نخواهد شد، 
تصریح کرد: سرپرست وزارت کشاورزی باتوجه به مسائل مطرح شده در اتحادیه 
تولیدکنندگان مرغ گوشتی قول داده اند که دیگر مرغ وارد کشور نشود؛ مشروط 
بر اینکه آنها مرغ را با نرخ مصوب یعنی کیلویی ۷3 هزار تومان توزیع کنند.وی 
با انتقاد از تعلل دولت در معرفی گزینه نهایی وزارت کشاورزی، تصریح کرد: 
امنیت غذایی کشور در دست وزارت کشاورزی است و این تعلل جایز نیست و 

امیدواریم در این هفته گزینه نهایی از سوی دولت معرفی شود.
این نماینده مجلس تصریح کرد: من در مصاحبه ای گفتم به نظر می رسد آقا 

میری گزینه احتمالی و نهایی دولت برای وزارت 
کشاورزی باشــد؛ من در این اظهار نظر دیدگاه 
شــخصی خود را بیان کردم و این نظر نباید به 
مثابه نظر نهایی کمیســیون کشاورزی اطلاق 
می شد. زمانی که آقامیری در کمیسیون کشاورزی 
مجلس حاضر شد و برنامه های خود را عنوان وزیر 
تشریح کرد در آن زمان من به عنوان سخنگوی 
کمیسیون کشــاورزی می توانم دیدگاه اعضای 
کمیسیون درباره وی را رسانه ای کنم و هم اکنون 

نمی توانم از جانب سایر همکاران در این خصوص اظهار نظر قطعی کنم.
این نماینده مجلس در پاسخ به این پرسش که نارضایتی تولیدکنندگان از 
عملکرد وزارت کشاورزی محدود به مرغ و جوجه یک روزه نیست و نرخ خرید 
تضمینی گندم از ســوی دولت نتوانست رضایت گندمکاران را جلب کند؛ آیا 
مجلس برای رفع این نارضایتی ها به وزارتخانه هشدارهایی داده است؟ گفت: 
امنیت غذایی مساوی با امنیت ملی است و از آنجایی که گندم جزو قوت غالب 
خوراک مردم است باید در تامین آن خللی ایجاد نشود؛ تا به امروز کشاورزان 
جنوب کرمان حدود ۱۷۶ هزار تن گندم تحویل دولت دادند و این عدد نسبت 

به سال گذشته حدود ۷۰ درصد رشد کرده است.
 سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس ادامه داد: پیش بینی می شود با توجه 
به کشت قراردادی، بارندگی های مناسب و قیمت خرید قابل قبول خرید گندم 
به حدود 8 تا ۱۰ میلیون تن خرید انجام شود که دیگر نیاز به واردات هم نداشته 
باشیم. کمیسیون کشاورزی با نرخ خرید گندم کیلویی ۱۷ هزار تومان موافقت 
کرده بود اما دولت خرید گندم کیلویی ۱5 هزار تومان را مد نظر قرار داده بود؛ اما 
قرار است تجدید نظری در قیمت خرید تضمینی گندم صورت بگیرد و قیمت 
خرید گندم ۱۶ هزار تومان شود این نرخ نیز از سوی اتحادیه گندمکاران تایید 

شده است و می تواند رضایت گندمکاران را جلب کند.
وی در گفت وگو با ایلنــا، ادامه داد: در حال حاضر قیمت پایه روی ۱۱ هزار 
تومان است و با تشویقی و قیمت نهاده، کود و ...  ۱5 هزار تومان شده است؛ 
تیرماه بحث قیمت گذاری مجدد برای خرید گندم پاییزه مطرح است و تلاش 
می کنیم که قیمت پایه روی ۱5 هزار تومان باشــد که این نرخ به کشاورزان 

کمک زیادی می کند.
اعظمی ساردویی پرداخت نکردن مطالبات گندمکاران را مهم ترین چالش 
کشاورزان دانست و افزود: مطالبات گندمکاران تا به امروز پرداخت نشد و قرار 

است که در این هفته پرداخت شود.

مطالبات گندمکاران پرداخت نشده است
سخنگویی کمیسیون کشاورزی مجلس:

بعد از یک وقفه چند روزه، امروز یکشنبه هفتم 
خردادماه قرار اســت که هیات رییسه دوره 
دهم فعالیت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی تهران برگزار شود؛ انتخاباتی 
پرحاشیه که به دلیل دخالت نمایندگان دولت 
و سهم خواهی آنها در هیات رییسه این اتاق 
بازرگانی مهم، از سه شنبه هفته گذشته تا 
فردا به تعویق افتاده است، حالا باید دید آیا 
کرسی های هیات نمایندگان اتاق تهران به 

دولتی ها خواهد رسید؟
امروز هفتم خردادماه قرار است ۶۰ نفر عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گرد 
هم آیند تا تکلیف هیات رییسه این اتاق را مشخص کنند. اتاقی بسیار مهم و اثرگذار 
که حداقل در دو دوره گذشته ثابت کرده که اتاق های بازرگانی می توانند مشاوران خوبی 
برای دولت باشند؛ مشروط به اینکه فضا به صورت تعاملی و بر مبنای اعتماد متقابل 
پیش رود.در این میان اگرچه تاکنون ده دوره از هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
برگزار شده است، اما همواره تعامل میان دولت و نمایندگان منتخب به نحوی پیش رفته 
که در هیات رییسه اتاق های بازرگانی، کمتر ردپایی از دولتی ها وجود داشته باشد و این 
جایگاه حداقل کاملا خصوصی باقی بماند، اما این دوره از انتخابات حتی از زمان اعلام 
کاندیداها به نوعی با دخالت شدید برخی چهره های دولت مواجه شد و در نهایت کار به 
آنجا رسید که با رایزنی هایی که دولت انجام داده بود، قصد ورود و ارایه لیست مشترک با 
یکی از بازیگران اصلی انتخابات را داشت.بر این اساس، کار به جایی رسید که علاوه بر 
اینکه دولت قصد داشت که لیست مشترک با چهره های شاخص بخش خصوصی برای 
حضور در این دوره از انتخابات اعلام کند، اما به دلیل مقاومت هایی که از سوی برخی 
سردمداران ائتلافی شاخص در اتاق بازرگانی تهران صورت گرفت، بخش خصوصی 
حاضر به ارایه لیست مشترک با چهره های دولتی نشد و البته بهای آن را هم پرداخت که 
نتیجه آن، عدم تایید صلاحیت مسعود خوانساری، رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی تهران و به نوعی رهبر اصلی ائتلاف مذکور شد.اما کار به همین جا هم ختم 
نشد و در نهایت دخالت دولتی ها در روز انتخابات هیات رییسه اتاق بازرگانی تهران نیز 
که قرار بود سه شنبه هفته گذشته یعنی 2 خردادماه برگزار شود، به اوج رسید تا جایی که 
خبرهای دریافتی از سوی خبرنگار اقتصاد آنلاین نشان می دهد که برخی از نمایندگان 
دولت با پرخاشگری و دلخوری از تصمیم رهبران ائتلاف برای فردا به منظور دریافت 
یک کرسی از هیات رییسه، زیر میز انتخاب هیات رییسه در روز سه شنبه هفته قبل 
زده اند و با اعلام تنفس، انتخابات را به یکشنبه یعنی فردا هفتم خردادماه موکول کرده اند.
شنیده های اقتصادآنلاین حکایت از آن دارد که دولت مخالفت جدی خود را با ترکیب 

اعلامی از سوی هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
که دارای ۴۰ نماینده بخش خصوصی است، اعلام کرده 
و درخواست دارد که حداقل یکی از کرسی های هیات 
نمایندگان را در این دوره از آن خود کند.بر اساس ادعایی 
که برخی اعضای کنونی هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران مطرح می کنند، بیشترین کارگردانی در این حوزه را 
جعفر فرجی، نماینده وزیر جهاد کشاورزی در اتاق تهران، 
محمدمهدی برادران معاون امور صنایع وزارت صمت و 
سیدجواد حاجی حسینی معاون حقوقی و مجلس این 
وزارتخانه دارند که البته با اعلام خبر انتصاب حاجی حسینی به عنوان مدیرعامل شرکت 
آسکوتک متعلق به ایمیدور در آلمان، این رقیب هم از گردونه حذف شده است.در این 
میان البته برخی، نقش جدی را باید به علیرضا پیمان پاک، رییس کل سابق سازمان 
توسعه تجارت ایران نسبت می دهند که نقش آفرینی فعالی در عرصه تعامل با بخش 
خصوصی به ویژه صادرکنندگان در دولت سیزدهم داشته و البته علاقمندی بسیاری 
هم به اتاق بازرگانی و ورود نیروهای نزدیک به خود در هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران و البته هیات رییسه این اتاق دارد.حالا گفتگوی اقتصاد آنلاین با برخی از اعضای 
هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران نشان می دهد که اوضاع به شدت در این حوزه 
بهم ریخته بوده و مشخص نیست که فردا دولتی ها آیا باز هم بازی را به هم می زنند و 
کرسی های هیات رییسه را هم از آن خود خواهند کرد یا با تعامل با بخش خصوصی 
اجازه می دهند که این نهاد در اختیار بخش خصوصی باقی بماند و به عنوان مشاوری 
امین، به کار خود به دور از دخالت های دولت ادامه دهد.بر اساس خبرهای رسیده، محمود 
نجفی عرب، محمدحسن فروزان فرد و رامین خسروخاور به عنوان گزینه های جدی 
ریاست بر اتاق بازرگانی تهران هستند که البته نجفی عرب به طور کامل مورد توافق 
۹۰ درصد اعضای فعلی هیات نمایندگان اتاق بازرگانی است و محمدحسن فروزان فرد 
با حمایت برخی از چهره های دولتی در این حوزه وارد شــده است؛ هر چند که گزینه 
خسروخاور به عنوان گزینه ای که مورد نظر دولت است مطرح می شود.در این میان البته 
اختلاف ها درون اعضای هیات نمایندگان بر سر انتخاب رییس اتاق همچنان وجود دارد 
ولی با توجه به انسجامی که تیم حاضر در این حوزه وجود دارد تا حدودی این مشکل 
رفع شده بود و در نهایت مقرر بود که انتخابات هیات رییسه روز سه شنبه هفته قبل با 
ریاست محمود نجفی عرب، به ایستگاه پایانی برسد که دخالت دولت مانع از این کار 
شده است.بر اساس اطلاعات دریافتی، محمود نجفی عرب رییس، شهاب جوانمردی 
نایب رییس اول، فریال مســتوفی نایب رییس دوم، عباس ارگون خزانه دار و فرزین 
فردیس به عنوان منشی هیات رییسه انتخاب شده بودند که حالا باید دید که آیا این 

فهرست تغییری خواهد داشت یا خیر.

رییس اتاق دولتی است یا خصوصی؟
انتخابات سرنوشت ساز هیات رییسه اتاق بازرگانی تهران؛

جایگاهداران سوخت  رئیس صنف 
کشور با اشاره به کاهش ۸۰ درصدی 
عرضه بنزین سوپر در کشور گفت: 
در ســال جدید رشد مصرف بنزین 
تا حدود ۱۱۰ میلیــون لیتر در روز 
رسیده است، این در حالی است که 
وضعیت فعلی بــرای دولت، بخش 
خصوصی از جمله جایگاه ها و مردم 
در حوزه تولید حمل انتقال و توزیع 

راضی کننده نیست و لازم است اصلاحات جدی به نفع مردم، 
بخش خصوصی و کشور در این حوزه اتفاق بیفتد.

اســدالله قلیزاده در گفت وگو ب ایلنا، درباره وضعیت توزیع و مصرف بنزین 
در کشــور اظهار داشت: چند سالی اســت که در کشور رشد صعودی مصرف 
فراورده های نفتی را داریم که تاکنون کارشناسان مختلفی در این حوزه هشدار 
داده اند و تمامی فعالین بخش های مربوط به تولید تا مصرف و حتی مردم از رویه 

فعلی ناراضی هستند.
در آستانه واردات هستیم

وی افزود: تعلل در تصمیم گیری و عدم اتخاذ رویکرد عدالت محور در تخصیص 
فرآورده های نفتی به مصرف کننده واقعی؛ موجب شــده جایگاه های عرضه 
سوخت متضرر شوند، مردم ناراضی باشند و هم اکنون در آستانه واردات بنزین 
هم قرار گیریم، قطعا این تعلل در تصمیم گیری ها آسیب های بیشتری نسبت به 

وضعیت تصمیم سازی و اقدام مفید دارد.
 احتمال افزایش مصرف بنزین؛ 

تا ۱3۵ میلیون لیتر در روز
رئیس صنف جایگاهداران سوخت کشور پیش بینی کرد که در سال جدید با 
رویکــرد فعلی در حوزه بنزین؛ مصرف تا ۱۱5 میلیون لیتر روزانه برســد و در 
روزهای پرمصرف و پیک مســافرت  و ترددها شاهد ارقام بیش از ۱3۰ تا ۱35 

میلیون لیتر در روز باشیم.

تخصیص، فروش، عرضه و 
قیمت گذاری با مشکل مواجه است

وی با بیان اینکه قطعا تمام تصمیمات ابتدا 
باید به نفع مردم و مصرف کنندگان واقعی و 
ســپس بخش خصوصی فعال باشد، گفت: 
جایگاه های عرضه سوخت در ایران رتبه دهم 
توزیع در کل دنیا را دارند اما به لحاظ سودآوری 
به رتبه صدم رسیده اند، این نشان می دهد رویه 
تخصیص، فروش، عرضه و قیمت گذاری با 
مشکل مواجه بوده و یا اسیر نگاه های افراطی است، بنابراین آسیب های جدی در 

بخش های مختلف را شاهدیم.
مردم روی بنزین سوپر حساب نمی کنند

 قلیزاده رئیس صنف جایگاهداران ســوخت کشور در ادامه با اشاره به اوضاع 
توزیع بنزین ســوپر در کشور خاطرنشان کرد: با توجه به قیمت این فرآورده و 
عدم انضباط ارسال به جایگاه ها؛ عدم استقبال مردم از این سوخت را شاهدیم 
به طوری که باعث شده مردم دیگر روی وجود بنزین سوپر در جایگاه ها حساب 
نکنند و رفته رفته کسانی که متقاضی استفاده از این فراورده بوده اند به بنزین 

معمولی و یورو ۴ روی آوردند.
کاهش ۸۰ درصدی عرضه بنزین سوپر

وی بیان داشت: ادعای مسئولین دولتی بر این است که کیفیت بنزین یورو ۴ 
و معمولی بالا است، بنابراین اکنون ما با 8۰ درصد کاهش عرضه بنزین سوپر 

نسبت به روزهای نرمال عرضه این فراورده در کشور مواجهیم.
اولویت با بنزین معمولی است

رئیس صنف جایگاهداران سوخت کشور خاطرنشان کرد: دلایل مهمی در این 
زمینه وجود دارد، به طور مثال پالایشگاه ها اعلام می کنند به دلیل اینکه مصرف 
بنزین معمولی و یورو ۴ افزایش یافته، نمی توانند ظرفیت پالایشــی خود را در 
اختیار بنزین سوپر قرار دهند و به ناچار برای جبران افزایش مصرف بالا اولویت 

با تولید بنزین معمولی است.

سرپرســت دفتر اقتصاد مسکن گفت: 
به دلیــل محدودیت منابع بانک ها، فعلا 
برنامه ای بــرای افزایــش وام ودیعه 

مستاجران نداریم.
 اوایل ماه گذشــته پس از برگزاری شورای عالی 
مســکن اعلام شــد که رییس جمهوری در این 
 جلســه دســتور افزایش ســقف وام ودیعه را داد. 
»احمد دنیامالی« عضو شورای عالی مسکن و عضو 
کمیسیون عمران مجلس در این باره  گفت: افزایش 

سقف تسهیلات برای مستاجران را در مجلس پیگیری می کنیم و دستور رییس 
جمهوری هم افزایش وام مستاجران است، قرار بر این است که عدد تسهیلات 
ودیعه و کمک هزینه رهن به مستاجران افزایش پیدا کند و در بسته ارایه شده از 
سوی وزیر راه و شهرسازی یکی از اقدامات افزایش قابل توجه رقم وام مستاجران 
است اما هنوز عدد آن نهایی نشده  است. اما با گذشت یک ماه از این دستور رییس 
جمهوری اعلام شده است که وام ودیعه افزایش پیدا می کند و روال سنوات گذشته 
تکرار خواهد شد. این در حالی است که تمام عوامل افزایش نرخ اجاره از جمله 

بهای ملک، نرخ تورم، نرخ ارز و طلا و نرخ ســود 
بانکی از سال گذشته به طور قابل توجهی افزایش 
پیــدا کرده و اثر وام ۱۰۰ میلیون تومانی وام ودیعه 
آن هم برای کلانشهرها کاملا خنثی شده است.

ابوالفضل نوروزی، سرپرست دفتر اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرســازی در گفت وگو با ایلنا درباره 
تصمیمات برای وام ودیعه گفت:فعلا برنامه ای برای 
افزایش وام ودیعه نداریم اما وام متقاضیان نهضت 
ملی مسکن تا 55۰ میلیون تومان افزایش پیدا کرده 
است. وی در پاسخ به این سوال که با توجه به افزایش قیمت ها در بازار اجاره آیا 
وام ۱۰۰ میلیون تومانی می تواند قدرت مستاجران برای  پرداخت رهن را پوشش یا 
افزایش دهد، تاکید کرد: باید بانک مرکزی به این سوال پاسخ دهد و علت مخالفت 
بانک مرکزی بحث مربوط به محدودیت منابع اســت. به گزارش ایلنا، در سال 
گذشته سقف تسهیلات ودیعه مستاجران در تهران، مراکز استان ها و شهرهای 
بالای 2۰۰ هزار نفر جمعیت و سایر شهرها به ترتیب ۱۰۰، ۷۰ و ۴۰ میلیون تومان 

بوده که امسال هم این اعداد تمدید شده اند.

مدیرکل دفتر بازرسی وزارت جهاد گفت: قیمت مصوب هرکیلو مرغ 
برای مصرف کننده 73 هزارتومان بوده و عرضه بالاتر از این نرخ 

تخلف است.
 مسعود امراللهی گفت: قیمت مصوب کنونی هرکیلو مرغ برای مصرف کننده ۷3 
هزارتومان بوده و عرضه با نرخ های بالاتر ۱۰۰ درصد گران فروشی است.به گفته او، 
بازرسان با فروشندگان مرغ بالاتر از نرخ مصوب برخورد لازم را دارند، کمااینکه در 

استان مازندران بیش از ۹۰ میلیاردتومان پرونده تخلفاتی به تعزیرات حکومتی ارسال 
کردیم.به گزارش خبرآنلاین،امراللهی ادامه داد: در بحث جوجه یکروزه و مرغ بحث 
برخورد و گرانفروشی در سطح خرده فروشی با کمک بازرسان اصناف و صمت در 
تمامی استان ها در حال انجام است.مدیر دفتر بازرسی و نظارت جهاد کشاورزی 
گفت: طی روزهای اخیر روند قیمت مرغ در بازار تهران کاهشی بوده است و همواره 

پیش بینی می شود که طی یک تا 2 هفته آینده به ثبات قیمت برسیم.

با عرضه بنزین کمتر از 100 میلیون لیترخداحافظی کنیم
کاهش 80 درصدی عرضه بنزین سوپر

منتظر افزایش وام اجاره نباشید

امرالهی: مرغ را گران تر از این قیمت نخرید

خبر بد برای مستاجران

قیمت رسمی مرغ اعلام شد 

با رد اظهارات معاون سازمان برنامه درباره کسری بودجه

زنگنه: تراز صفر بودجه ۱۴۰۱ از افتخارات دولت و مجلس است
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی با بیان این که موضوع کسری 
بودجه 7۹۴ هزار میلیارد تومانی ســال ۱۴۰۱ 
درست نیســت، گفت: بودجه سال ۱۴۰۱ یکی 
از بهترین بودجه ها به لحاظ کسری بودجه بود به 
طوری که میزان کسری بودجه عمومی در سال 

گذشته حدود صفر بوده است.
محســن زنگنــه در گفت وگو بــا ایســنا، در واکنش به 
صحبت های اخیر ممبینی معاون سازمان برنامه و بودجه مبنی 
بر کسری بودجه ۷۹۴ هزار میلیارد تومانی سال گذشته اظهار 
کرد: این که کسری بودجه سال گذشته به میزان ۷۹۴ هزار 

میلیارد تومان بوده، درست نیست.
وی توضیح داد: کسری بودجه به معنای اختلاف بین درآمد، 
منابع و مصارف یا منابع و مصارف عملیاتی و یا منابع و مصارف 
کل بودجه است لذا در وهله اول دانستن این نکته مهم است 

که کسری بودجه معنای خاص خود را دارد و نمی توان تعریف 
جدیدی به آن اضافه کرد.

این نماینده مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم ساختار 
بودجه تصریح کرد: ایجاد تعهدات برای دولت یکی از مسائلی 
است که همواره در اصلاح ساختار بودجه وجود داشته است 
بدان معنا که مثلا در تعاونی جهاد کشاورزی گندم و محصول 
کشاورز را می خرد و تعهد ایجاد می کند یا این که انجام یک 
کار عمرانی باعث ایجاد تعهد برای دولت می شود؛ هیچ وقت 
تعهدات ایجاد شده در سقف بودجه نمی آید. حال این که ممکن 
است یک دستگاهی دو برابر بودجه خود، تعهدات ایجاد کرده 
باشــد و این موضوع هم هیچ جا درج نمی شود لذا انضباط 
بخشی و ایجاد تعهدات سالیانه دولت یکی از مواردی است 
که در اصلاح ساختار بودجه بر آن تاکید می شود بدان معنا که 
دولت می تواند تا یک سقفی ایجاد کند برخی معتقدند که باید 

آن سقف در قانون بودجه سالانه لحاظ شود.

زنگنه ادامه داد: بر این اساس موضوع کسری بودجه ۷۹۴ 
هزار میلیاردی سال گذشته درست نیست، این رقم جمع بین 
تعهدات ایجاد شده برای دولت به علاوه کسری بودجه است 

که نفس جمع کردن آن درست نیست.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه با تاکید بر این که سال 
۱۴۰۱ یکی از بهترین سال هاست به جهت میزان کسری 
بودجه و از افتخارات دولت و مجلس شــورای اسلامی بود، 

اظهار کرد: در سال ۱۴۰۱ تراز تقریبا صفر بودجه را داشتیم 
البته در تراز عملیاتی کســری وجود داشت؛ تراز عملیاتی به 
معنای اختلاف درآمد و هزینه دولت است درآمدهای دولت 
شامل مالیات، حقوق گمرکی و امثال آن می شود و هزینه ها 
هم شامل حقوق، دستمزد و هزینه های جاری است. با توجه 
به این که میزان حقوق و دستمزد و هزینه های جاری بالاست، 
هیچ وقت مالیات و حقوق گمرکی یعنی همان درآمد دولت 
نمی تواند هزینه ها را پوشش دهد به همین دلیل ما از فروش 
نفت بخشی از هزینه های دولت را جبران می کنیم و هر سال 

هم کسری تراز عملیاتی هم وجود دارد.
وی اضافه کرد: با این وجود بودجه کسری بودجه عمومی 
سال گذشته با در نظر گرفتن مجوز رهبری برای اختصاص 
۱۰ درصد از سهم صندوق توسعه ملی به دولت حدود صفر بود 
البته ذکر این نکته ضروری است که کسری بودجه عمومی و 

نه تراز عملیاتی صفر بوده است.

نائب رئیس کمیســیون برنامه و بودجه در مورد موضوع 
کسری حدود ۱۹۰ هزار میلیارد تومانی  هدفمندی یارانه ها 
در سال گذشته اظهار کرد: در تبصره ۱۴ منابع و مصارف وجود 
دارد که در سقف بودجه نمی آید. البته آن چیزی که در تلفیق 
و مجلس شورای اسلامی مصوب کردیم کسری نداشت اما 
به دلیل افزایش میزان یارانه ها به 3۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومان در 
اردیبهشت ماه سال گذشته کسری در تبصره ۱۴ به وجود آمد. 
همچنین ترمیم حقوق ها در سال گذشته هم حدود ۶۰ هزار 

میلیارد تومان هزینه در پی داشت.
زنگنه در پایان و در جمع بندی اظهار کرد: تعهدات عمومی 
دولت در سقف بودجه نمی آید پس نمی توان آن را جزو کسری 
محاسبه کرد همچنین کسری تراز تبصره ۱۴ مربوط به منابع 
و مصارف هدفمندی هم در بودجه لحاظ نمی شود لذا با در 
نظر گرفتن این موضوع تراز بودجه عمومی سال ۱۴۰۱ منفی 
نبوده و بودجه سال گذشته یکی از بهترین بودجه ها بوده است.


